
V posledním týdnu před prázdninami na 
dětském oddělení  Vítkovické nemocnice  byla 
slavnostně předána kolekce osmi kruhových  
obrazů o průměru 1 m. Tohoto aktu se zúčast- 
nili představitelé Vítkovic, a.s., Vítkovické 
nemocnice, a.s., a ZUŠ v O.-Hrabůvce. Kolekce 
obrazů byla realizována žáky výtvarného 
oddělení ZUŠ V. Petrželky v Ostravě-Hrabůvce 
pod vedením akademického malíře K. Her-
cíka. Když se ho zeptáte, jak k takové akci 
došlo, tak se dozvíte toto: „Byl jsem přes 
jednoho mladého člověka ze školy zkon-
taktován s primářem dětského oddělení dr.  
J. Boženským. Navzájem jsme si řekli možnosti 

a během asi tří měsíců po zhotovení návrhů  
a variant se děti pustily do malování akrylovými 
barvami na dřevotřískovou podložku. Námětem 
jsou pohádky, zvířata, technika, příroda, kolotoče 
a sport.

Není moc obvyklé vás tímto způsobem zvát 
na zhlédnutí dílek mladých výtvarníků z 8. a 9. 
třídy, ale přece, ocitnete-li se na tomto oddělení, 
nezoufejte. Vedle těchto obrázků vás, děti, přivítá 
kolektiv zdravotníků, který vám bude rozumět  
a zase co nejdříve vás pošle domů za rodiči i ka-
marády.“ Jako ukázku  představujeme obraz Petry 
Pláteníkové z Vítkovic: ZE  SVĚTA  PTACTVA. 
          (rr)

7-8/2006

 Foto: Karol Hercík

Děti dětem ...a dětičkám

Vyznamenaní žáci na radnici

Ačkoli jsou prázdniny v plném proudu, vracíme 
se na tomto místě ještě jednou k uplynulému 
školnímu roku. Ve čtvrtek 29. června se v obřadní 
síni naší radnice konal malý sváteční akt, velmi 

podobný předávání maturitních vysvědčení. Obě 
základní školy našeho obvodu - ZŠ Rostislavova 
a ZŠ Šalounova - ocenily své nejlepší žáky od  
1. až do 9. třídy. Zástupce obce Ing. Leoš Adamík 
s matrikářkou Milenou Pacnerovou předávali 
dětem pamětní listy. Za dosavadní dobré studij-
ní výsledky úřad každému z nich přidal ještě 
na památku vítkovický keramický zvoneček  
a sladkou čokoládovou odměnu. Obě ředitelky 
pak z rukou místostarosty ing. Adamíka  obdržely 
květiny. 

V obřadní síni bylo opravdu plno - na děti se 
přišli podívat a poblahopřát jim nejen jejich 
učitelé, ale především rodiče i prarodiče. Toto set-
kání se poprvé uskutečnilo už loni a úřad v tomto 
hodlá pokračovat. Vždyť nic nepotěší nás dospělé 

víc, než když vidíme své děti úspěšné v jakékoli 
činnosti – v učení, sportu, chování a později 
pak třeba na střední škole či v zaměstnání.   
                    Ilona Bergerová, foto: L. Kocierzová

29. června 2006 se v Domově důchodců 
v Ostravě-Vítkovicích na Syllabově ulici  konal 
Den otevřených dveří. I v letošním roce se  setkal 
s velkým zájmem veřejnosti.

V průběhu dne navštívilo toto zařízení 70 osob, 
ať již seniorů, kteří uvažují o této  sociální službě, 
tak jejich blízkých.  Na  tomto „dni“ měl premiéru 
videozáznam o aktivizačních činnostech klientů 
s demencí, který společně s přednáškou o pro-
jevech tohoto onemocnění připravil tým od-
borných zaměstnanců domova důchodců.

Pavla Sýkorová, vedoucí úseku odborných 
doplňkových sociálních služeb

Den otevřených dveří v Domově důchodců

Vstupní interiér domova důchodců Prof. M. Petráš, aktivní člen DD Foto L. K 
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16. veřejné zasedání Zastupitelstva MOb Vít-
kovice se konalo 19. června 2006 v obřadní síni 
místní radnice. Zastupitelé na tomto jednání pro-
jednali jednotlivé materiály podle schváleného 
programu s těmito závěry:
Zastupitelstvo MOb Vítkovice:
 1)  rozhodlo ponechat jeden volební obvod v MOb 

Vítkovice pro volby do zastupitelstva na další 
volební období let 2006-2010 (výsledek hla-
sování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo  
0 zastupitelů)

 2)  stanovilo s přihlédnutím k počtu obyvatel  
a k rozsahu a velikosti územního obvodu 
počet členů zastupitelstva pro další volební 
období let 2006-2010, a to v počtu 15 členů 
(výsledek hlasování: pro 14, proti 0, hlasování 
se zdrželo 0 zastupitelů)

 3)  vzalo na vědomí termíny konání schůzí RMOb 
Vítkovice a zasedání ZMOb Vítkovice pro 2. 
pololetí roku 2006 (výsledek hlasování: pro 
14, proti 0, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

 4)  vzalo na vědomí zápisy z jednání Kontrol-
ního výboru Zastupitelstva MOb Vítkovice ze 
dne 14. 3., 23. 5. a 6. 6. 2006 (výsledek hla-
sování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo  
0 zastupitelů)

 5)  vzalo na vědomí zápis ze 17. zasedání 
Finančního výboru ZMOb Vítkovice ze dne 
31. 5. 2006 (výsledek hlasování: pro 14, proti 
0, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

 6)  rozhodlo vzdát se práva a prominout 
pohledávku společnosti  SECURITY RE-
DON, spol. s r.o. (výsledek hlasování: pro 12, 
proti 0, hlasování se zdrželi 2 zastupitelé)

 7)  rozhodlo vzdát se práva a prominout 50 % 
pohledávky p. Martinu Korcovi (výsledek 
hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo  
0 zastupitelů)

 8)  rozhodlo vzdát se práva a prominout 50 % 
pohledávky MUDr. Martě Sixtové (výsledek 
hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo 
0 zastupitelů)

 9)  rozhodlo v   souladu  se  zásadami Sociálního 
fondu  MOb Vítkovice  o poskytnutí půjčky 
ze sociálního fondu zaměstnankyni ÚMOb 
Vítkovice (výsledek hlasování: pro 14, proti 
0, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

10)  schválilo zprávu o výsledku hospodaření 
MOb Vítkovice za rok 2005 – závěrečný účet. 
(výsledek hlasování: pro 10, proti 0, hlasování 
se zdrželi 4 zastupitelé)

11)  schválilo rozbory hospodaření MOb Vítkovice 
za 1. čtvrtletí 2006 (výsledek hlasování: pro 9, 
proti 0, hlasování se zdrželo 5 zastupitelů)

12)  schválilo poskytnutí neinvestiční dotace pro 
VÍTKOVICE KCK, s.r.o., ve výši 50 000,00 
Kč; (výsledek hlasování: pro 12, proti 0, hla-
sování se zdrželi 2 zastupitelé)

13)  schválilo poskytnutí neinvestiční dotace pro 
Náboženskou obec Církve československé 
husitské, Ostrava-Vítkovice, ve výši 50.000,- 
Kč; (výsledek hlasování: pro 14, proti 0, hla-
sování se zdrželo 0 zastupitelů)

14)  schválilo poskytnutí neinvestiční dotace pro 
Římskokatolickou farnost Ostrava-Vítkovice, 
ve výši 300 000,- Kč; (výsledek hlasování: pro 
13, proti 0, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

15)  rozhodlo o poskytnutí  půjčky manželům 
Juřicovým (výsledek hlasování: pro 12, proti 
1, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

16)  rozhodlo o poskytnutí půjčky pro CEN-
TROM, o.s. (výsledek hlasování: pro 12, proti 
0, hlasování se zdržel 1 zastupitel)

17)  schválilo návrh na úpravu rozpočtu k 30. 6. 
2006 (výsledek hlasování: pro 13, proti 0, hla-
sování se zdrželo 0 zastupitelů)

18)  nepřijalo usnesení k informativní zprávě  
o pronájmu Tržiště pro motoristy (výsledek 
hlasování: pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 
9 zastupitelů)

19)  vzalo na vědomí vyhodnocení zimní údržby 
za období listopad 2005 až březen 2006 
(výsledek hlasování: pro 13, proti 0, hlasování 
se zdrželo 0 zastupitelů)

20)  vzalo na vědomí investiční požadavky MOb 
Vítkovice do Investičního rozpočtu SMO 
na rok 2007 a Rozpočtového kapitálového 
výhledu na léta 2008 – 2010 (výsledek hla-
sování: pro 13, proti 0, hlasování se zdrželo  
0 zastupitelů)

21)  rozhodlo prominout pohledávku z nájmu bytu 
č. OB/Pr/Hr/69/2006 (výsledek hlasování: pro 
12, proti 0, hlasování se zdržel 1 zastupitel)

22)  rozhodlo neuzavřít dohodu o splátkách 
pohledávky z nájmu bytu č. OB/Pr/Hr/68/
2006 (výsledek hlasování: pro 13, proti 0, hla-
sování se zdrželo 0 zastupitelů)

23)  rozhodlo neuzavřít dohodu o splátkách 
pohledávky z nájmu bytu se lhůtou splat-
nosti delší než 18 měsíců č. OB/En/219/2006 
(výsledek hlasování: pro 13, proti 0, hlasování 
se zdrželo 0 zastupitelů)

24)  rozhodlo neprominout pohledávku z nájmu 
nebytového prostoru nájemci A. D. Praha, 
spol. s r.o. (výsledek hlasování: pro 13, proti 
0, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

25)  rozhodlo částečně revokovat své usnesení 
číslo 431/14 ze dne 19. 12. 2005 a schválilo 
podmínky úhrady kupní ceny nemovitosti 
uvedené v tomto usnesení (výsledek hlaso-
vání: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo  
0 zastupitelů)

26)  rozhodlo o záměru koupit nemovitosti 
z finančních prostředků SMO na adrese Neru-
dova 27, Ostrava-Vítkovice (výsledek hla-
sování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo  
0 zastupitelů)

27)  rozhodlo o záměru požádat Krajský úřad 
Moravskoslezského kraje o bezúplatný převod 
nemovitostí na adrese Erbenova 27, Ostrava 
– Vítkovice (výsledek hlasování: pro 14, proti 
0, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

28)  odložilo rozhodnutí o koupi části pozemku, 
parc. č. 1221/2 v k. ú. Vítkovice (výsledek 
hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se zdrželo  
0 zastupitelů)

29)  rozhodlo o záměru prodat nemovitosti na adrese 
Zengrova 83, 85, 87 v k. ú. Vítkovice (výsledek 
hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo 
0 zastupitelů)

30)  rozhodlo o záměru prodat nemovitosti – části 
pozemků parc. č. 590/1 a parc. č. 589 na ad-
rese Nerudova 25 v k. ú. Vítkovice (výsledek 
hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se zdrželo  

0 zastupitelů)
31)  rozhodlo o záměru prodat nemovitost, poze-

mek parc. č. 459/2 na adrese Obránců míru 10 
v k. ú. Vítkovice (výsledek hlasování: pro 13, 
proti 0, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

32)  rozhodlo prodat nemovitosti, pozemek parc. 
č. 1293/3 a pozemek parc. č. 1293/2 v k. ú. 
Vítkovice, obec Ostrava právnické osobě 
Energetika Vítkovice, a.s. (výsledek hlaso-
vání: pro 13, proti 0, hlasování se zdrželo 0 
zastupitelů)

33)  rozhodlo prodat nemovitost - pozemek parc. č. 
245/7 (u bytového domu č. p. 836 - Ocelářská 
35) ing. Jarmile Chomičové (výsledek hlaso-
vání: pro 13, proti 0, hlasování se zdrželo 0 
zastupitelů)

34)  rozhodlo prodat nemovitost - pozemek 
parc. č. 317/2 v k. ú. Vítkovice ing. Radimu  
Rejnochovi (výsledek hlasování: pro 10, proti 
0, hlasování se zdrželi 2 zastupitelé)

35)  rozhodlo prodat nemovitost – pozemek parc. 
č. 782 (pod bytovým domem č.p. 102 – Tržní 
2) v k. ú. Vítkovice, obec Ostrava, Františku 
Kotáskovi a Mgr. Martě Hlouškové (výsledek 
hlasování: pro 12, proti 0, hlasování se zdrželo 
0 zastupitelů)

36)  rozhodlo prodat nemovitost – pozemek parc. č. 
785/1 (pod bytovým domem č. p. 105 – Tržní 
8) v k. ú. Vítkovice manželům Břetislavu  
a Věře Burečkovým (výsledek hlasování: pro 
11, proti 0, hlasování se zdržel 1 zastupitel)

37)  rozhodlo prodat nemovitost – pozemek parc. 
č. 809 (pod bytovým domem č. p. 127 - Neru-
dova 3) v k. ú. Vítkovice Věře Viláškové  
a Dušanu Galambovi (výsledek hlasování: pro 
12, proti 0, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

38)  rozhodlo prodat nemovitost – pozemek parc.  
č. 813 (pod bytovým domem  č.  p. 131  - Ner-
udova 11) v k. ú. Vítkovice Aleně Vavrošové  
a Petru Juraszovi (výsledek hlasování: pro 12, 
proti 0, hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

39)  rozhodlo prodat nemovitost – pozemek parc. 
č. 794/1 (pod bytovým domem č. p. 113  - 
Lidická 7) v k. ú. Vítkovice Karlu Radovi 
(výsledek hlasování: pro 12, proti 0, hlasování 
se zdrželo 0 zastupitelů)

40)  rozhodlo prodat nemovitost – pozemek parc. 
č. 791/1 (pod bytovým domem č. p. 110  
- Lidická 1 v k. ú. Vítkovice ing. Jarmile 
Olšanské (výsledek hlasování: pro 12, proti 0, 
hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

41)  rozhodlo prodat nemovitost – pozemek parc. 
č. 791/2 (pod bytovým domem č. p. 2939  - 
Lidická 1A) v k. ú. Vítkovice Květoslavě 
Kovalské (výsledek hlasování: pro 12, proti 0, 
hlasování se zdrželo 0 zastupitelů)

42)  vzalo na vědomí informativní zprávu 
k dotazům, připomínkám a podnětům vzne-
seným na 14. zasedání ZMOb Vítkovice dne 
19. 12. 2005 a 15. zasedání ZMOb Vítkovice 
dne 27. 3. 2006 (výsledek hlasování: pro 11, 
proti 1, hlasování se zdržel 1 zastupitel)

17. veřejné zasedání Zastupitelstva MOb Vítko-
vice se uskuteční dne 18. září 2006 v 15.00 hod. 
v obřadní síni vítkovické radnice.

(jš)

Radnice informuje



strana 3 ZPRAVODAJ VÍTKOVIC

Zpráva o hospodaření městského obvodu Vítkovice  
za rok 2005 – závěrečný účet

Dne 19. 6. 2006  zastupitelstvo městského obvodu projednávalo  
a také schválilo závěrečný účet za rok 2005. 

Schválený rozpočet pro rok 2005 byl ve výši 120 114 tis. Kč, ke konci 
roku po provedených úpravách dosáhl výše 166 010 tis. Kč. Skutečné 
čerpání výdajů bylo 163 578,2 tis. Kč. Součástí projednávaného ma-
teriálu byla zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření auditorskou 
společností a zpráva o provedené inventarizaci majetku, závazků  
a pohledávek k 31. 12. 2005 a rozbor hospodaření příspěvkových or-
ganizací.

Přehled realizovaných akcí:
- rekonstrukce místní komunikace Zalužanského 4 658,6 tis. Kč
- spojka MK Zalužanského s MK Jeremenkova 1 042,9 tis. Kč
- chodník Kutuzovova a 2 čekárny MHD na ul.Ruské 1 639,8 tis. Kč
- energetické audity budov základních škol    183,5 tis. Kč
- rekonstrukce topení ZŠ Rostislavova 1 163,1 tis. Kč
- rekonstrukce budovy ZŠ Šalounova 1 676,8 tis. Kč
- rekonstrukce elektroinstalace budovy Halasova 26 4 378    tis. Kč
- ochranné sítě u hřiště na ul. Halasova      77,3 tis. Kč
- rekonstrukce školní jídelny Rostislavova 5 155,7 tis. Kč
- technologické zařízení kuchyně ŠJ Rostislavova 1 491    tis. Kč
- výměníková stanice pro radnici a SZŠ 1 005,7 tis. Kč
- termostatické ventily v budově radnice    289,1 tis. Kč
- koupě domu Nerudova 23    375,1 tis. Kč
- zateplení fasády U Cementárny 2 1 338,2 tis. Kč
- rekonstrukce Sirotčí 45 8 999,8 tis. Kč Marie Braková, vedoucí odboru financí, rozpočtu, školství a kultury

Přehled realizovaných velkých oprav nad 500 tis. Kč:
- generální oprava místní komunikace Okružní 1 048,2 tis. Kč
- předláždění chodníků MK P. Velikého, Na Obvodu, 1 062,6 tis. Kč
  Sirotčí u Domova důchodců a Šalounova  
- oprava střechy domu Zengrova 10 748,5 tis. Kč
- oprava válečných hrobů 699,1 tis. Kč
- oprava střechy Šalounova 18 2 097    tis. Kč
- výměna oken Štramberská 8 834,8 tis. Kč
- výměna oken Dehtova 7 a 9 1 222,6 tis. Kč
- výměna oken a oprava fasády Syllabova 29 a 31 2 570,6 tis. Kč
- oprava hydroizolace domu Ocelářská 47  743    tis. Kč
- oprava balkonů Rudná 38 a 40 813,5 tis. Kč
- oprava fasády a oken Zengrova 14 (dvorní část) 718,6 tis. Kč
- oprava dvorní části fasády a okna Jeremenkova 13 1 013,1 tis. Kč

Městský obvod spravuje majetek v účetní hodnotě 1 099 853,44 
tis. Kč. Pohledávky k 31.12.2005 byly ve výši 33 861, 24 tis. Kč. 
Nejvíce jich eviduje bytový odbor, a to ve výši 19 976,7 tis. Kč.
Největším zdrojem příjmů byly přijaté dotace ve výši 96 689,5 
tis. Kč, kapitálové příjmy byly realizované ve výši 8 290,5 tis. Kč, 
daňové příjmy dosáhly výše 17 789,6 tis. Kč, z fondu rozvoje bydlení 
bylo zapojeno 5 500 tis. Kč a zbývající část tvoří příjmy nedaňové  
a z vlastní činnosti.

Čerpání rozpočtu podle jednotlivých odvětví:
- průmyslová a ostatní odvětví hospodářství 12 774,2 tis. Kč
- služby pro obyvatelstvo 83 242,7 tis. Kč
- sociální věci a politika zaměstnanosti 43 796,2 tis. Kč
- veřejná správa a služby 23 765,1 tis. Kč
Celkem 163 578,2 tis. Kč
Z celkového čerpání rozpočtu byly kapitálové výdaje 39 724,50 tis. Kč.

Upozorňujeme
Ukončení vydávání stávajícího typu 

strojově čitelných cestovních pasů    
 
Od 1. září 2006 nabývá účinnosti zákon č. 

136/2006, kterým se mění některé zákony na 
úseku cestovních dokladů. To mj. znamená, 
že na příslušných obecních úřadech obcí  
s rozšířenou působností podle místa trvalého 
pobytu občana  bude moci občan podat žádost  
o vydání stávajícího typu strojově čitelného ces-
tovního pasu nejpozději do 21. srpna 2006. Na 
úřadě městského obvodu Vítkovice nejpozději 
do 16. srpna 2006.

Od 1. září 2006 budou žádosti o vydání 
cestovního pasu  se strojově čitelnými údaji  
a s nosičem dat s biometrickými údaji přijímat 
pouze obecní úřady obcí s rozšířenou působností 
podle místa trvalého pobytu občana.

V období mezi 21. srpnem a 1. zářím 2006 
nebude možné podávat žádosti o vydání ces-
tovního pasu se strojově čitelnými údaji. Bude 
možné podat žádost o vydání cestovního pasu 
bez strojově čitelných údajů – „rychlovku“ 
- s dobou platnosti na jeden rok a za správní 
poplatek 600 Kč.                        

Marie Dvorská, odbor organizační  
a vnitřních věcí

INFORMACE O OPRAVÁCH
Informace o opravě komu-
nikace Rudná

Od 1. září 2006 bude zaháje-
na oprava komunikace I. třídy 
Rudná v úseku Tavičská – Li-
dická. Částečná uzávěra vždy 
jedné poloviny komunikace 

bude až do 13. října 2006. Vzhledem k vyso-
ké frekvenci dopravy po stávající komunikaci 
bude po jedné polovině komunikace povolen 
průjezd hromadné dopravy a nákladní dopra-
vy. Individuální doprava bude vedena po ob-
jízdné trase přes Hrabovou a dále přes ulici 
Mariánskohorskou. Podrobné informace jsou 
uvedeny na internetu.

Informace o opravě na ul. Meziuliční
1. Meziuliční -  rekonstrukce vodovodního řadu

 - oprava kanalizace
V měsíci červenci OVaK a.s. zahájil re-

konstrukci hlavního vodovodního řadu na ul. 
Meziuliční. Na základě individuálních objed-
návek občanů pak OVaK a.s. provedl nové 
napojení jednotlivých domovních částí ob-
jektů na hlavní vodovodní řad. Nová napojení 
se samostatným vodoměrem byly provedeny 

jen v těch případech, kdy o to sami občané 
požádali a na práce dali OVaKu  objednáv-
ku. Na nutnost provést případné opravy vody, 
kanalizace a plynu byli občané vyzváni měst-
ským obvodem písemnou formou v měsíci 
dubnu 2006. 

Dále OVaK a.s. provedl opravu hlavního 
kanalizačního sběrače  v délce cca 30 bm a re-
konstrukci tří revizních šachtic přímo v ulici 
Meziuliční.

Veškeré výše uvedené činnosti a práce pro-
váděl OVaK a.s. ve své režii.

2. Meziuliční -  celková oprava komunikace 
a chodníků.

Po ukončení všech prací spojených s rekon-
strukcí vodovodního řadu a kanalizací bude 
ve II. polovině srpna a  v měsíci září městský 
obvod Vítkovice provádět celkovou opravu 
komunikace a chodníků.

Povrch komunikace bude asfaltový, povrchy 
chodníků budou ze zámkové dlažby. Součástí 
těchto prací bude i předláždění chodníku na ul. 
Tavičské mezi Sirotčí a Meziuliční.

Ing. Josef Bednařík, vedoucí odboru KSaD

- zateplení části fasády Rudná 38 a 40    599,6 tis. Kč
- rekonstrukce nebytových prostor Jeremenkova 13 230,6 tis. Kč
- výstavba víceúčel. kultur. zařízení Kutuzovova 1 212,2 tis. Kč
- rekonstrukce hřbitovní zdi 2 500    tis. Kč
- nákup pozemků    499,9 tis. Kč
- dokončení rek. III. etapy Sadu J. Jabůrkové 743,7 tis. Kč
- rozšíření otopných těles U Cementárny 17      95,1 tis. Kč
- pořízení souborů movitých věcí (nábytek, PC)   368,8 tis. Kč

RADNICE  
INFORMUJE
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DĚTSKÝ DEN
Několika fotografiemi vám přiblížíme at-

mosféru tradičního zábavného odpoledne, 
které každoročně připravuje komise ŠKMT ke 
svátku dětí 1. června. Opět nám vydatně pršelo, 
když jsme v 15.00 hodin káceli májku, takže 
vystoupení s cimbálem, které připravily děti 
ze ZUŠ Vítkovice, probíhalo pod podloubím 
hlavního vchodu radnice. Ale v 16.00 hodin se 
sluníčko vyklubalo z pod mraků, takže naštěstí 
dětský den na hřišti házené probíhal už vesele 
u všech atrakcí, které byly pro děti připraveny. 
Skákací hrad byl neustále v obležení, děti po-
bíhaly po hřišti od jedné soutěže ke druhé, 
zhlédli ukázku výcviku psů, nasedali do teré-
nních dětských aut, aby si vyzkoušeli své 
řidičské umění, točilo se kolo štěstí, se zájmem 
přihlížely ukázce dálkově ovládaných malých 
autíček, které svištěly po hrací ploše. Nakonec 
se rozhořel táborák a hřištěm se linula vůně 
opékaných párků.

Bavili se rodiče, děti malé i větší, 
příznivci úřadu i občané. Poděkování patří 
zaměstnancům úřadu, členům komise kultury 
a školství, studentkám SOŠ  AHOL a všem os-
tatním, kteří akci vymysleli, realizovali nebo 
jinak pomáhali.

I.B. 

A ještě letní reportáže...

Jakoby sluníčko čekalo 
jen na úterý 13. 6. 2006, 
kdy téměř padesátka 
žáků ze ZŠ Rostislavova 
přišla před radnici ob-
jevovat Vítkovice. Udělali 
malý vítkovický okruh 

– kolem radnice a podchodem v U 
Hausu na Jeremenkovu. Podívali se na 
komínky na kostele, objevili první jesle  

a školku na Prokopa Velikého a dozvěděli se, 
že jeden z domečků Štítové kolonie získal 
ocenění za fasádu roku! Ve stínu v parčíku 
poslouchali o kinech, o hřbitovech, o his-
torii Vítkovic. Procházku zakončili v Sa-
du Jožky Jabůrkové, kde v altánku dvě 
žačky dokonce zazpívaly, takže to bylo  
i s kulturou. Ale to víte, řečí mají po hodině 
dost a tak všichni uvítali trochu rozptýlení 
pod platany.

Snad si něco 
z procházky od-
nesli ve svých 
hlavičkách, když 
ne vědomosti tak 
aspoň vzpomínku.

Foto a text:  
Lenka Kocierzová

Za krásného slunečného odpoledne 
proběhl 13. června 2006 Den dětí ve škole 
Foibé na ulici U Cementárny. Děti se z pro-
gramu připraveného paní Janou Hanko-
vou radovaly společně s rodiči, sponzory 
i zástupci úřadu. Starosta Mgr. Petr Kutěj  
a tradičně místostarosta Petr Dlabal předali 
škole trička s potiskem. Zpěv, tanec a různé hry 
děti těšily, jen slzičky se objevily při loučení 
se skvělou paní Hankovou, jejíž nečekaný 
odchod ze školy všechny zaskočil. 

DEN DĚTÍ VE FOIBÉ S jejím moderováním, hrátkami, převleky 
a laskavým vystupováním s dětmi byla 
každá slavnost opravdu bezprostřední a at-
mosféra báječná. Samozřejmě bez pomocí 
ostatních se nic neobešlo, ale jeden musí 
být tahoun, a to paní Jana tedy je! Dětem se 
přišli věnovat i vojáci, což byla pro ně no-
vinkou. Buřty u táboráku voněly, jela k tomu 
mašinka, chutnalo pohoštění připravené 
maminkami a odpoledne probíhalo v pohodě.  
Obdivovány byly ruční práce dětí, které se 
v malém bazárku představovaly. Tak všem 
hodně štěstí a hezké prázdniny.

ŠKOLSTVÍ

PROCHÁZKA VÍTKOVICEMI S ŽÁKY ROSTISLAVOVA Budoucí průvodkyně

Den dětí s pejsky
Cimbálovka ZUŠ

Hudba v podloubí Nazdar, děvče Na  zahradě Foibé

Paní J. Hanková s představiteli obce 
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A ještě letní reportáže...

TISÍC STARTŮ - JEDEN CÍL
13. června Bělský les opět ožil běžci, chodci, 

kolaři, vozíčkáři i hrdými majiteli psů roztodivných 
plemen – zkrátka všemi, kteří se 
sešli na letos už 14. ročníku 
Běhu Terryho Foxe. Pořádala 
jej už tradičně AHOL – SOŠ 
a těch, kteří bez ohledu na únavu  
a horko statečně proběhli pětikilometrovou trasu, 
bylo celkem 899. Podpořili tak základní myšlenku 
BTF, kterou je jednak vyjádření lidské solidarity 
tváří v tvář nebezpečné nemoci, a současně i naděje, 
že boj proti ní bude ve finále úspěšný. Tuto naději 
nejlépe vystihují slova Terryho Foxe: „Nejsem sní-
lek, ale v zázraky věřím. Musím!“ 

Přestože běh není soutěžní, startovní výstřel k němu 
neodmyslitelně patří. Letos stiskla spoušť bývalá 
československá atletka Táňa Kocembová – Netoličková 
a Mgr. Petr Kutěj, starosta městského obvodu Ostrava-
Vítkovice. Ten pak rovněž předal ceny vítězům literarární 
soutěže, kteří tentokrát líčili, jak lze překonat strach (ti 
starší), nebo psali bajky (ti mladší). Zdůraznil při tom, 
že s podporou vítkovické radnice můžou Běhy Terryho 
Foxe počítat i nadále, protože, jak říká: „Neznám jinou 
akci, která by účastníky k podpoře ušlechtilého a neso-
beckého  cíle vtáhla natolik aktivně.“ 

Že aktivita a dobrá vůle účastníkům skutečně 
nechyběly, dokládá i závěrečné sčítání příspěvků – vy-
bralo se celkově 13 087 Kč, které budou použity na výz-
kum léčby onkologických onemocnění.         P. Sztulová

Slavnostní předávání maturitních vysvědčení AHOL SOŠ s.r.o. na radnici studentkám SSČ. JUDr. Holík s nejlepší studentkou Pavlou Jarošovou. Foto: L. K.

Možná si vzpomenete, že u nás bývají 
každoročně zástupci české menšiny v Ri-
jece. Taneční soubor Rybičky tančí na 
ostravských pódiích v rámci festivalu Folk-
lor bez hranic. Byli byste překvapeni, jaký 
tito naši pokrevní bratři mají vztah k české 
zemi, ke svým předkům a kořenům. Znají 

minulost, písně, tradice, dějiny. A nyní staví v Rijece Český dům! Nedove-
dou si už dnes představit, kolik hodin na stavbě ze svého volného času všichni 
tráví a jak se těší, že se budou mít kde scházet a vítat návštěvy a soubory  ze 
země svých předků. Všichni mluví krásně česky. A protože mají s některými 
vítkovičáky krásné vztahy, dozvěděli jsme se, že budou mít i českou knihovnu. 
A tak vznikla v kulturní komisi myšlenka, že bychom jim nějaké knihy mohli 
poskytnout. Tak některé vyřazené kvalitní knihy z naší knihovny, z KMO  

i ze soukromých knihoven členů kulturní 
komise, putovaly v květnu s kulturní dele-
gací do Rijeky. Samozřejmě, že  s nimi jely  
i nové knihy, CD s nahrávkami lidových 
písní, knihy pro děti. Ta s českými vtipy byla 
hned po příjezdu použita, protože v českém 
časopise, který vydávají, určitě přijdou 
vhod. Kulturní delegace byla přijata paní Fanynkou Husákovou, novinářkou 
Sněžkou Hercegovou a dalšími chorvatskými Čechy na stavbě nového Českého 
domu. Ukazovali, kde bude divadelní sál se zázemím, pokoje pro hosty, restau-
race s českou kuchyní a potom nás pozvali k malému občerstvení, kde se i muži 
chválili svými výrobky. Doufáme, že se knihy budou hodit a určitě to nebude 
poslední akce, že Vítkovice budou jedni z těch, kteří našim přátelům budou 
pomáhat.           Text a foto: Lenka Kocierzová

KNIHY PRO ČESKÝ DŮM V RIJECE

Dne  13. 7. 2006 byl na zasedání 
Rady MOb Vítkovice pozván pan 
Josef Blahuta, trenér a člen vedení 
národní házené SSK Vítkovice. 
Na krátkém setkání členové rady 
ocenili dlouholetou obětavou 
práci tohoto sportovce pro oddíl   

a především trenérské zkušenosti, které předává 
svým svěřencům. Více o úspěchu házenkářů píšeme 
na jiném místě zpravodaje.        I.B.

PŘIJETÍ NA RADNICI

Stavba Českého domuJosef Blahuta



V závěru měsíce června proběhnul finálový turnaj, 
který měl určit přeborníka ČR v prestižní kategorii 
dorostenců. Za severomoravskou oblast si právo 
účasti vybojoval vítěz dlouhodobé soutěže družstvo 
dorostenců SSK Vítkovice. Pořádání turnaje bylo 
svěřeno oddílu Avia Čakovice. Ve třídenních bo-
jích se utkalo šest vítězů krajských soutěží. Boje 
byly nadmíru dramatické a do poslední chvíle nebylo 
jasné, kdo v turnaji zvítězí. Až v posledním utkání 
padlo rozhodnutí o vítězství družstva Vítkovic, které 
v samém závěru utkání s Dobruškou dokázalo uhájit 
potřebný nerozhodný výsledek. 

Výsledky vítězného kolektivu Vítkovic: v prvním 
dnu dokázali porazit Žatec 21 : 13 a MS Brno 25 : 24. 
V druhém dnu nejprve prohráli s družstvem Přeštic 
16 : 20 a porazili domácí Avii Čakovice 17 : 10.  
V neděli pak získali  bod s Dobruškou za remízu  
20 : 20. Tímto výsledkem v konečné tabulce  obsadili 
první místo před MS Brno a Přešticemi.               

Rovněž v hodnocení jednotlivců získali hráči 
Vítkovic řadu dílčích úspěchů. Jan Urbanec se 

stal s velkým odstupem nejlepším střelcem turnaje  
a Marek Michalus se umístil mezi střelci na čtvrtém 
místě. V hodnocení brankářů byl druhý Michal Kra-
tochvíl a mezi obránci Urbanec Jakub třetí.     

Titul přeborníka ČR v kategorii dorostenců je 

velkým úspěchem a dobrou vizitkou práce národ-
ních házenkářů Vítkovic. Vítězný kolektiv se tvořil 
několik let a všichni, kteří se na tvorbě a přípravě 
kolektivu podíleli, si zaslouží poděkování. Za 
všechny je třeba jmenovat trenéra Paška, který vedl 
hráče v mladších žácích, a Rašku, který se podílel 
na přípravě v současné době. Velké díky patří všem 
hráčům, kteří absolvovali mnohaletou náročnou 
přípravu. Vítězstvím v mistrovství ČR prokázali, že 
jsou výbornými sportovci a vynikajícími mladými 
lidmi.    
Střelci Vítkovic: Urbanec Jan 52, Michalus 34,  
Adamík 10, Hajdík 2, Čierny 1,   
Sestava družstva Vítkovic: 
brankáři  - Kratochvíl, Koutný,
obránci   -  Urbanec Jakub, Krbec, Chromečka, 

Pacner, Koudelka, Matýsek, Sláma, 
útočníci  -  Urbanec Jan, Michalus, Adamík, Čierny, 

Hajdík, Paško,
trenéři    - Blahuta Josef, Raška Martin.

Josef Blahuta                  

Přebor ČR dorostenců v národní házené  – Čakovice 23. – 25. 6. 2006

Horní řada zleva: Adamík, Urbanec Jakub,  
Michalus, Krbec, Koudelka, Urbanec Jan, Sláma.

Prostřední řada zleva: Paško, Pacner, Hajdík, 
Čierny, Chromečka, Matýsek.

Vleže zleva brankáři: Kratochvíl, Koutný. 

Po Pardubicích naskočili do přípravy na ledě na no-
vou sezonu 2006/07 také hokejisté Vítkovic v závěru 
měsíce července. Jak lze pozorovat, lední hokej se stává 
skutečně celoročním sportovním odvětvím, vždyť doce-
la nedávno se dohrával v Kanadě Stanleyův pohár...

Ve Vítkovicích došlo k několika dílčím změnám, 
které by neměly přinést podstatný vliv. Trenérské žezlo 
vzal do rukou po Vlad. Vůjtkovi starším jeho dosa-
vadní asistent Miloš Holaň mladší, jeho asistentem je 
rovněž bývalý vítkovický hokejista Mojmír Trličík, 
asistent Aloise Hadamczika na letošní olympiádě  
v Turíně.

Hráčský kádr podstatnějších změn nedoznal, pokud 
nebereme příliš v úvahu odchody Philippa do Ufy (Rus-
ko), Urama do Slovanu Bratislava a mladých hokejistů 
Poláka s Káňou na zkušenou do zámoří. Mladší Vůjtek 
ukončil kontrakt s Vítkovicemi. Nováčky ve vít-
kovickém týmu jsou Mikulík ze Znojma a F. Seman  

z Havířova, z předešlých hostování se do vítkovického 
dresu vracejí Chmelíř, Tomášek a Mocek.

Trenér Miloš Holaň sdílí následující názor: „Jsem 
velmi potěšen, že se našemu vedení podařilo udržet 
v kádru stříbrné medailisty z mistrovství světa v Lo-
tyšsku Irgla a Hubáčka. S vyjmenovanými odchody  
a příchody jsem srozuměn a prakticky považuji kádr 
pro nastávající sezonu za uzavřený. Na ledě bude tré-
novat střídavě pět kompletních formací, z nichž by 
mělo vykrystalizovat mužstvo pro novou sezonu.“

Trenér Miloš Holaň navíc ještě umožnil mladému 
Rostislavu Oleszovi zúčastnit se přípravy na ledě s vít-
kovickým týmem, přestože je Olesz vázán smlouvou  
v týmu NHL Florida Panthers, což Olesz s díky přivítal.

Vítkovický tým čeká v přípravě 13 zápasů, soupeři 
budou převážně slovenské týmy, také Tatranský pohár 
v Popradě a ve Vítkovicích přivítají francouzský tým 
Rouenu.               (mi)

„Stříbrní“ hokejisté Vítkovic zůstali
Vítkovický mladší žák Dominik Klečka vybojoval 

mistrovský titul České republiky ve sportovní gymnastice 
v konkurenci 50 žáků. Mezi 27 staršími žáky se neztra-
tila další vítkovická naděje Filip Kowalski, který si domů 
přivezl bronz, a šesté místo další Vítkovák Jan Wrona.

V kat. nejmladších žáků startovalo 55 chlapců  
a vítkovický Filip Vymyslický skončil čtvrtý, když ho 
od bronzu dělily pouhé 0,2 bodu! Trenérka Grmelová 
tyto nejmladší úspěchy náležitě ocenila a dodala, že jí 
udělaly moc velkou radost.

Na mistrovství ČR kat. B v Praze vybojovala ve 
čtyřboji žen bronzovou medaili bývalá česká reprezen-
tantka Zuzana Oboňová.

„Moc nás potěšila, bylo znát, že cvičí pro vlastní ra-
dost,“ podotkla vítkovická trenérka Světlana Grmelová.

V kat. juniorek B obsadila 6. místo vítkovická Věra 
Kavková. Na mezinárodním mistrovství Sloven-
ska v Trnavě startovala reprezentantka ČR Veronika 
Ožanová z GK Vítkovice a vedla si zdatně - po třech 
nářadích byla v čele celého závodu, ale pak spadla 
dvakrát z kladiny a klesla až na 7. místo. Přesto se kvali-
fikovala na třech nářadích do finále - v přeskoku i prost-
ných vybojovala stříbro a na bradlech bronz.           (mi)

POTVRZENÍ SKVĚLÉ 
PRÁCE TRENÉRŮ

Neuvěřitelných deset /!/ medailí v moderní gym-
nastice na mistrovství České republiky a na me-
zinárodních závodech v Prešově a Molu (Belgie)! 
Velmi úspěšný červen přinesl Zuzaně Válkové na 
mistrovství ČR moderních gymnastek v Nitře čtvrté 
místo ve víceboji spolu s mistryní ČR Ivou Medlíko-
vou z Brna - jako jediné dvě závodnice postoupily 
do finále všech čtyř závodů. Vítkovická závodnice 
vybojovala stříbro se švihadlem a kužely, za stuhu 
a míč získala bronz. Šéftrenérka Hana Nadkanská 
prozradila: „Švihadlo i kužely byly skvělé, s míčem 
zacvičila Zuzka nádherně ve víceboji, kde za něj 
dostala druhou nejvyšší známku.“

Ve vynikající formě se Zuzka představila i na 
dalších mezinárodních závodech - v belgickém Mo-
lu obsadila Válková 5 místo ve víceboji a v závodě 
se kvalifikovala ve třech náčiních do finále. V ka-
tegoriích s míčem, kužely a švihadlem vybojovala 
stříbrné medaile.

Na závodech v Prešově se sešla mimořádně 
kvalitní konkurence Bulharek a závodnic z Ruska, 
Ukrajiny a Slovenska. Třikrát bronz brala Válková 
po urputném souboji a její sestavy s míčem, kužely 
a švihadlem svým provedením nadchly nejen její 
trenérku, která prohlásila, že lépe tyto sestavy už 
zacvičit nešlo…                                                        (mi)

DESETKRÁT ZUZANA VÁLKOVÁ

Z mistrovství České republiky atletů přivezli 
Vítkovičtí čtyři medaile. Třikrát stříbro a jednou 
bronz, o tento úlovek se na Strahově postarali: 
výškařka Romana Dubnová výkonem 192 cm, který 
stačil už k třetímu překonání limitu pro letošní start 
na mistrovství Evropy v Göteborgu. Dálkařka Deni-
sa Ščerbová skončila také druhá výkonem 648 cm 
(pouhé dva centimetry za limitem ME) a třetí stříbro 
přidal Pavel Stožek v běhu na 1500 m výkonem 
3:52,17 min. S bronzovou medailí se domů vrátila 
kladivářka Romana Grómanová, která překonala 
hranici šedesáti metrů o tři centimetry.                 (mi)

Atleti:  
třikrát stříbro, 
jednou bronz

Dosavadní specialistka na skok daleký, juniorská 
mistryně světa v této disciplíně, splnila během dvouden-
ního klání limit pro ME v Göteborgu hned ve třech 
disciplínách. Dokonce v sedmiboji dosáhla svůj nový 
osobní rekord 5828 bodů, a tímto výkonem dokonce 
atakovala ostré kritérium ČAS. Kromě tohoto výkonu 
ještě splnila limit na dvoustovce (23,73) a také v její 
nejoblíbenější disciplíně (dálce) výkonem 652 cm. Naše 
nejlepší dálkařka už v zimě potvrdila svoji všestrannost - 
při domácím šampionátu v hale dokonce vytvořila český 
rekord v pětiboji výkonem 4392 bodů. „Když jsem byla 
mezi juniorkami, tak mi bylo jasné, že budu patřit mezi 
nejlepší, což člověka výrazně povzbudí. Ale teď v pelo-
tonu dospělých patřím až do druhé poloviny startovního 
pole. A o lepší postavení musím zatím stále urputně bojo-
vat.“ Už ví, že na ME v Göteborgu vypustí dvoustovku. 
V pondělí 7. srpna se vrhne do dvoudenního sedmiboje, 
kvalifikace ve skoku dalekém je v pátek 11. srpna.    (mi)

Denisa Ščerbová  ladí formu

Trenéři vítkovického týmu fotbalistů Václav Daněk 
a Dušan Vrťo stojí před novou sezonou 2006/07  
a vůbec to nemají snadné, což prozrazují Daňkova 
slova: „Potřebovali bychom asi tak na každý post 
v mužstvu adekvátní náhradu, aby byla dostatečná 
konkurence, která vždy mužstvo dokáže výburcovat 
k lepším výkonům. Na druhou stranu dobře vím, že 
mužstvo se dokáže vyhecovat proti silnějším soupeřům, 
jako to dokázalo třeba ve Zlíně, ale v naší soutěži je víc 
průměrných celků...“

Ve Vítkovicích skutečně došlo po neradostné sezoně, 
ve které se mužstvo ve II. lize jen tak tak zachraňovalo 
až v posledním kole vítězstvím v Pardubicích 2:0  
k nečekanému masovému odchodu hráčů. Odešli: 
Kušnír (V. Zižkov), Knapp (Wodzislaw), Kaloč  
(Rakousko), Vojáček (Dol. Benešov), Lukšík (Bru-
mov), Kunc (Jakubčovice), Fujerík (Zlín), Belic (Brno), 
Švrček (Baník). Příchody: obránce Živného z Brna, 
útočníka Jakuse výměnou za Brezničana z Třince  
a Samsonka z Napajedel.

Na podzim uvidíme ve Vítkovicích těchto sedm 
zápasů proti následujícím soupeřům - hracím dnem je 
opět pátek v 16.30 hodin: 11. srpna Blšany, 25. srpna 
Čáslav, 8. září Jihlava, 22. září Olomouc B, 6. října Hra-
dec Králové, 20. října Hlučín, 3. listopadu Bystrc.   (mi)

Vítkovice zachránily II. ligu, 
ale co dál? 

Odchodů více než příchodů...
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STATUTÁRNÍ MĚSTO OSTRAVA  
ÚŘAD MĚSTSKÉHO OBVODU VÍTKOVICE

V souladu s ustanovením zákona č. 87/1987 Sb., ve znění pozdějších předpisů 
o veterinární péči proběhne   p o v i n n é   očkování  psů proti vzteklině na 

území městského obvodu Vítkovice.

27. září  2006  -  středa
v době od 8.00 – 12.00 hodin  a  13.00 – 16.00 hodin
Místo konání: Veterinární poliklinika
 Na Obvodu 51 (ve dvoře)
 Ostrava-Vítkovice

1.  Očkování je povinné pro všechny psy ve 
stáří od 6 měsíců.

2. Poplatek za očkování činí 100,- Kč.
3.  Byl-li již dříve vystaven očkovací průkaz, 

přineste jej s sebou.
4.   Očkování  se  provádí  1x  ročně,   platným  

dokladem  o  provedeném  očkování  je  pouze očkovací průkaz psa.
5. Zvířata musí být opatřena náhubkem a vodítkem.
6. Zvířata již naočkovaná se zdejšímu úřadu nehlásí.
7. Nový očkovací průkaz: poplatek 10,- Kč.

Jan Kubík, vedoucí odboru výstavby, životního prostředí a vodního hospodářství

POZVÁNKA
k povinnému očkování psů proti vzteklině

Nadával strážníkům
Dne 30. 6. 2006 při procházení ul. Jeremen-

kovy v Ostravě-Vítkovicích začal na hlídku MP 
bezdůvodně pokřikovat kolemjdoucí muž (33 
let), častoval strážníky nadávkami a vulgarismy. 
Strážníci muže vyzvali, aby svého počínání zan-
echal, avšak muž nereagoval ani na několikrát 
zopakovanou výzvu. Nereagoval ani na výzvu 
k předložení občanského průkazu, jelikož se 
dopustil přestupku proti veřejnému pořádku. Ve 
chvíli, kdy byla přes centrální evidenci obyva-
tel ověřována totožnost muže podle údajů, které 
strážníkům sdělil pouze ústně, rozhodl se muž 
odejít. V tom mu však strážníci bránili a vyzývali 
ho k setrvání na místě do vyřešení celé události. 
Muselo být použito donucovacích prostředků. 
Přestupek, kterého se muž dopustil, byl postoupen 
k projednání správnímu orgánu.

Zadrženi pachatelé 
krádeže

Dne 4. 7. 2006 procházela hlídka MP ul. 
Tavičskou v Ostravě-Vítkovicích, kdy krátce 
před půlnocí uslyšeli strážníci křik a volání o po-
moc. Když se rozběhli ve směru, odkud se volání 
ozývalo, vyběhli proti nim z křoví dva mladíci 
(17 a 14 let). Jakmile spatřili strážníky, zastavili 
se. V té chvíli k nim přišla také žena se synem (41  
a 20 let), kteří strážníkům sdělili, že před chvílí 
byly napadeni a okradeni skupinou 5 mladých 
mužů. Ženě vzali kabelku s doklady, mobilním 
telefonem, peněženkou a dalšími osobními věcmi. 
Když se její syn snažil okradení zabránit, jeden 
z pachatelů jej udeřil do obličeje. Poté, co vzali 
kabelku, všichni z místa utekli. V zadržených 
žena i její syn poznali dva z pachatelů krádeže. 

Při kontrole okolí strážníci nalezli na zemi po-
hozenou kabelku a kolem poházené věci, v nichž 
okradená žena poznala svůj majetek. Na místo byla 
přivolána hlídka Policie ČR, která si zadržené pa-
chatele a celou událost převzala k dalšímu šetření. 
Šetřeno jako trestný čin krádeže a výtržnictví. 

Okradený spící muž
Dne 29. 7. 2006 po půlnoci spatřil strážník 

MP na monitoru kamerového systému na zas-
távce MHD v Ostravě-Vítkovicích muže (28 
let), spícího na lavičce. Na téže lavičce seděli 
rovněž další muž (23 let) a žena (18 let). Po ch-
víli dvojice vstala, muž se naklonil k ležícímu 
muži, prošacoval jej a po chvíli mu ze zadní ka-
psy kalhot vytáhl peněženku. Tu ihned prohledal, 
obsah vytáhl, vložil si jej do kapsy a peněženku 
odhodil na zem. Poté dvojice z místa odešla. 
Strážník u kamerového stanoviště vyslal na 
místo ihned nejbližší hlídku MP. Ve chvíli, kdy 
strážníci na místo dorazili, spící muž se probudil  
a vrátila se rovněž dvojice, která předtím muže okra-
dla. Strážníky byli oba pachatelé ihned zadrženi. 
Probuzený muž zjistil, že postrádá občanský 
průkaz, SIM kartu do mobilního telefonu, smlouvu 
ze zastavárny, síťovou měsíční jízdenku na MHD  
a menší finanční hotovost. Zcizený občanský 
průkaz a smlouvu ze zastavárny vytáhl posléze 
z kapsy u kalhot pachatel krádeže. Na místo byla 
přivolána hlídka Policie ČR, která událost šetří 
jako trestný čin krádeže.

str. Kejdová Vladimíra, úsek řízení výkonu služby
Městská policie Ostrava - ředitelství

Z POLICEJNÍHO ZÁPISNÍKU

Společnost VÍTKOVICE Doprava, a. s., která 
zajišťuje provoz firemních tratí a obsluhuje 
všechny společnosti strojírenského holdingu 
VÍTKOVICE a huť VÍTKOVICE STEEL,  
a. s., věnuje Statutárnímu městu Ostrava pro svůj 
sídelní městský obvod v Ostravě-Vítkovicích 
kamerový systém v hodnotě okolo 300 tisíc ko-
run. Systém bude sloužit k monitorování území 
pod ulicí Rudná, které je nejfrekventovanější 
spojnicí centra Ostravy s velkými městskými 
obvody. V městské části Ostrava-Vítkovice se 
přímo pod dopravní tepnou nacházejí historické, 
prvorepublikové objekty, v nichž stále žijí 
nájemníci. V bezprostřední blízkosti se nachází 
také železnice s osobní i nákladní přepravou. 
Díky kamerovému systému, který bude propo-
jen přímo se služebnou městské policie, bude 
moci radnice městského obvodu lépe čelit ne-
hodám v blízkosti železnice, postihovat nepovo-
lený průjezd vozidel obytnou zónou či bojovat 
s lokální kriminalitou.

„Záměr obdarovat město vznikl jako reakce na 
fakt, že naše společnost provozuje dopravu v sa-
mém centru městského obvodu Vítkovice. Chce 
zdejším obyvatelům vedle pracovních příležitostí 
přinášet i něco navíc. Po několika konzultacích  
a úvahách padla logicky volba na účinnou po-
moc jedné z nejproblémovějších zón, kudy navíc 
projíždějí i naše vlaky,“ řekl ředitel společnosti 
VÍTKOVICE Doprava, a.s., Jaromír Scelavík. 
Monitorovací systém, který byl společností již 
zakoupen, byl nainstalován v lokalitě Sirotčí 
ulice pod frekventovanou komunikací Rudná  

a Městu bude celý systém předán ve chvíli, kdy 
bude v plném provozu.

Radnice městského obvodu Ostrava-Vítkov-
ice aktivitu dopravní firmy uvítala. „Je důležité, 
aby lidé viděli hmatatelné výsledky spolupráce 
obvodu a firem, které v něm podnikají. V tomto 
případě by se lidé měli cítit bezpečněji, což snad 
ocení,“ řekl starosta Ostravy-Vítkovic Petr 
Kutěj.

Městská část Vítkovice a stejnojmenná 
průmyslová společnost mají společnou historii 
od roku 1828, kdy zde olomoucký arcivévoda 
Rudolf začal stavět továrnu.  Z Vítkovic časem 
vyrostlo velké průmyslové město s největším  
a nejmodernějším hutním závodem v rakousko-
uherské monarchii. Rozvoj podniku způsobil 
příliv nových pracovních sil ze širokého okolí 
a vedl i ke vzniku řady architektonicky cenných 
objektů. Soužití firem a obyvatel městské části 
Ostrava-Vítkovice pokračuje do současnosti. 
Společnosti holdingu VÍTKOVICE a VÍT-
KOVICE STEEL, které jsou největšími pod-
niky na území této části Ostravy, dohromady 
zaměstnávají okolo sedmi tisíc lidí.

Společnost VÍTKOVICE Doprava sídlí 
v těsné blízkosti radnice Ostravy-Vítkovic 
a obhospodařuje 49 kilometrů vlastních 
kolejí, z nichž část protíná veřejné komuni-
kace městského obvodu. Rozsahem vlastního 
kolejiště, tzv. podnikové vlečky, je společnost 
jedním z velkých železničních dopravců mimo 
státní České dráhy a zaměstnává 310 lidí. 

Eva Kijonková                                                                  

VÍTKOVICE Doprava věnují městu  
kamerový systém, který pomůže zlepšit 

život lidí pod frekventovanou cestou
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Konečně se i občané Vítkovic setkají 
s ojedinělou technikou smaltu v monumen-
tálních rozměrech, vyplývající z technologie 
výroby šroubovaných nádrží, které vyrábí zdejší 
společnost VÍTKOVICE – ENVI. Některá díla, 
která zde vznikla u příležitosti MEZINÁROD-
NÍHO SYMPOZIA VÍTKOVICE 2006, si 
můžete prohlédnout v prostoru Mírového náměstí 
na závěr prázdnin.        I.B.

OBŘÍ SMALTY  
VE VÍTKOVICÍCH

Další oblíbené procházky za historií 
Vítkovic, které můžete absolvovat s paní 
kronikářkou, se uskuteční dne 22. 9. 2006  
a dne 27. 10. 2006, vždy od 15 hodin se 
srazem před vítkovickou radnicí.           I.B.

Procházky s kronikářkou

•  Musíme být velmi smělí, abychom se 
odvážili být sebou samými.       (Delacroix)

•  Tomu, kdo mnoho žádá, mnoho schází.  
           (Buddha)

•  Kariéristé jsou neporazitelní. Zavčas změní 
své stanovisko.                                      (Brie)

•  Nejméně se bojí smrti ti, jejichž život má 
největší cenu.                                       (Kant)

•  Je snadné psát paměti, pokud máme 
špatnou paměť.                         (Schnitzler)

PRO POTĚCHU DUCHA  
I K ZAMYŠLENÍ

Prodám garáž v Ostravě – Vítkovicích.
Tel.: 728 604 588

UPOZORŇUJEME na přesun Zákaznické 
kanceláře Severomoravské plynárenské, a. s.  
v Ostravě na novou adresu do Obchodního centra 
Skupiny ČEZ, Nádražní 32, Ostrava. Od 1. 8. 2006 
tak zákazníci na jednom místě vyřídí záležitosti 
spojené s odběrem zemního plynu i elektřiny.
Provozní doba Zákaznické kanceláře SMP: 
pondělí a středa 8 - 17 hodin
úterý a čtvrtek 8 - 14 hodin
pátek 8 - 11 hodin
Kontakt: e-mail: info@rwe-smp.cz, 
zákaznická linka: 840 111 115

Milé děti,
hned v úvodu si musím malinko postesknout, 
že jsem od vás nedostal ani jeden lístek 
k soutěži z minulého vydání zpravodaje. Ale, 
jak se říká - „kdo šetří, má za tři“. A tak mám 
pro vás teď dárků více. Tentokrát mi sice trvalo 
trošku déle, než jsem se k vám dostal, ale to 
víte, taky jsem si užíval prázdnin. Využil jsem 
krásného počasí a jen tak jsem brouzdal našimi 
luhy a háji, pozoroval přírodu a bylo mi při 
tom moc hezky. Jen té malé „havěti“, co jsem 
potkal… Zkusili jste někdy pozorovat třeba 
mravence? Jejich hemžení na první pohled 
vypadá chaoticky, ale přece má svůj pevný řád  
a smysl. Všude kolem můžete pozorovat mno-
ho zajímavého, jen se umět dívat. Napadlo 
mne přitom, že bych mohl vyzkoušet vaše po-
zorovací schopnosti a zvídavost. Namaloval 
jsem tedy pár chráněných živočichů. Dokážete 
je správně určit?

Věřím, že tentokrát mne nezklamete a už se 
těším na vaše odpovědi. Ještě zopakuji adresu, 
kam mi je můžete zasílat (nebo přímo vložit 
do mé schránky v budově radnice):

SMO ÚMOb Vítkovice
Cihláčkova schránka
Mírové náměstí č. 1
703 79  Ostrava-Vítkovice.

Nezapomeňte připsat svou adresu a taky ko-
lik je vám let.

Teď už mi nezbývá, než se rozloučit. Tak si 
báječně užijte zbytek prázdnin!!!

Váš Cihláček


